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Abstract 

 There are many computerized systems developed and used for many years in 

Sudan University of Science and Technology (SUST). These systems stored huge amount 

of data in auxiliary storage. In this research, the data from both SUST Timetable System 

specially Arabic and English lectures and SUST Registration System of academic years 

from 2009/2010 - 2011/2012 are used in mining, where the twostep algorithm is used to 

cluster the data as descriptive mining technique. SPSS Clementine is used to build the 

model, and Microsoft SQLServer is used to store the data set. 

 The process of data mining led to the discovery of interesting information that 

may help in having better timetable or can be used for another purposes. This discovered 

information focuses about teachers, classrooms and their capacity, location of classrooms 

verses location of student’s college, location of the college of teacher ve rses location of 

student’s college, and other information. 
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 المستخلص

  

وجود العديد من الأنظمة المطورة والمستخدمة منذ سنوات عديدة بجامعة السودان للعلوم ي 

البيانات المستخلصة من  تم إختيار .قدر وفير من البيانات وجود هذه الأنظمة أتاحتوالتكنولوجيا، حيث 

وكذلك نظام   وبالأخص محاضرات اللغة العربية واللغة الإنجليزية، امي وضع جداول المحاضراتنظ

قيب تنلإجراء عمليات ال 2011/2012إلى  2002/2010 من عوام الدراسيةتسجيل الطلاب بالجامعة في الأ

التنقيب غير الموجه.  جميع البيانات، حيث أنها تستخدم تقنيةلت الخطوتين خوارزمية   كما تم استخدام عليها.

 ، كما تم استخدام مايكروسوفت سيكول سيرفر لحفظ البيانات.الأداة كلمنتاين لإجراء عملية التجميعتم اختيار 

 إن عملية التنقيب أدت لإكتشاف مجموعة من المعلومات التي قد تساعد في وضع وتنظيم الجداول 

الأساتذة، القاعات  ركزت هذه المعلومات علىحيث  ستفادة منها في أغراض أخرى.يمكن الا انهأكما 

الدراسية وسعاتها، موقع القاعات الدراسية التي استخدمت للمحاضرة مقارنة مع موقع الكلية التي يدرس بها 

معلومات و ستاذ مقارنة مع موقع الكلية التي يدرس بها الطلاب،الطلاب، موقع الكلية التي  يعمل بها الأ

 .أخرى
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